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A quest acte començà amb una conferèn-
cia de Nick Moore sobre el tema, però
referida en particular als països euro-

peus. Hi va parlar sobre els diferents estadis en
els que es trobava la implantació de la Societat de
la Informació, tot distingint entre tres grans gru p s
de països: per una banda, els nòrdics; d’altra, els
de tradició anglosaxona; i els darrers, que serien
els mediterranis. Aquesta classificació li va serv i r
per a explicar els diferents ritmes d’implantació,
atesos a les tradicions culturals. És a dir, Nick
M o o re va fer un estat de la qüestió de com es
t roba la Societat de la Informació a Euro p a .
Després vingué una mes rodona, on intervingue-
ren Mª  Luisa Alvarez de Toledo, Tomàs Baiget y
Luis García Ramos. Cadascú va enfocar el tema
de manera diferent. Mª Luisa Alvarez de Toledo
va parlar de la seua experiència en Astúries, en
una comunitat autònoma sense infrastructures
que puguen permetre un desenvolupament real
de la Societat de la Informació. I, curiosament, va 
parlar de la Generalitat Valenciana, d’Infoville, i
ho donà com a exemple capdavanter. No sé si la
ponent coneix en profunditat el projecte, però em
fa l’efecte que parlava més del que li ha arribat
que no pas del que s’ha fet. Tomàs Baiget va fer
una anàlisi molt peculiar del tema, a partir de la 
seua experiència com a treballador, amb un
esquema que sintetitzava tot un munt de rela-
cions amb la informació i el treball. Luis García
Ramos, des de la seua perspectiva d’ONG, ens
parlà de les diferents situacions del països en via 

de desenvolupament, tot donant una perpectiva
real del que hi succeeix.
El problema de tota aquesta activitat  anava
implícit al si  del títol. El tema és molt ampli, i
uns esperaven que es parlés més des de l’òptica
de la informació dins d’una política d’ajuda als
països en vies de desenvolupament, i potser fóra
el que menys es va parlar. De la política de la
informació als nostres països, els europeus, se’n
pot saber alguna cosa. El que desconeixem és
l’altre àmbit, justament per haver una manca
d’informació tal que no sabem pas com funcionen
en altres llocs. S’anomenà el cas de l’agència
Reuter, com un altre filtre que podia permetre la
obtenció d’una altra visió del que esdevé en
aquests països, però no es va incidir en aquest
tema. Potser que la indefinició del títol portés a
la confusió; no ho sé. Tothom va parlar, i amb
coneixement de causa, però la sensació final va
ser la de faltar un contingut més aspre, més real.
En resum, poca molla per a un tema força espi-
nós. A banda de  Mª Luisa Alvarez de Toledo i
Luis García Ramos, que sí que es van banyar, la
resta en parlà de manera general. Supose que
també es problema de qui escriu aquesta crònica:
entec la paraula cooperació sempre inserida en
l’expressió cooperació al desenvolupament.
L’assistència no va ser nombrosa, però el públic
participà en el seu torn de preguntes.
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